

浙江大学国际联合学院（海宁国际校区） 书院（2号）用电指标管理实施办法

为规范浙江大学国际联合学院（海宁国际校区）书院（2号）用电管理，根据《浙江大学国际联合学院（海宁国际校区）书院（2号）住宿制度与行为规范》制定本实施办法。

一、 电费收取办法

浙江大学国际联合学院（海宁国际校区）计划内招收的全日制学生，以及按月租住的计划外人员，享有宿舍和休息厅一定指标的免费额度，超出部分须收电费。免费指标按学年/月拨给，当期有效。宿舍用电量超出定额部分按表读数由住宿人员自己承担，单元公共休息厅用电量超出免费指标：首次发生，书院警告一次；再次发生，则超出部分按表读数由单元内所有住宿学生平均分摊。

1. 宿舍免费额度为 300 kW·h/人/学年。
2. 为避免单元入住率差异较大导致同一类型的单元之间用电人数差异，当单元入住率达 50%以上时，方可提供休息厅免费用电额度。休息厅免费额度根据夏冬季节和春秋季节、大单元和小单元分别确定。夏冬季节一般包含 9 月、12 月、1 月、2 月、3 月、6 月，春秋季节一般包含 10 月、11

月、4月、5月，以当年度实际通知为准。具体额度见下表：

大单元	夏冬月免费额度	春秋月免费额度
	400 kW·h/单元/月	310 kW·h/单元/月
小单元	夏冬月免费额度	春秋月免费额度
	270 kW·h/单元/月	145 kW·h/单元/月

3. 暑假期间宿舍与休息厅用电无免费额度。
4. 浙江大学国际联合学院（海宁国际校区）临时入住的人员，如按日租住，住宿费已包含宿舍内和休息厅产生的用电费用。

二、 免费指标使用方式

1. **单人宿舍**：每学年开学前将当前学年的宿舍用电免费指标一次性下拨到相应的宿舍。每间宿舍对应一个独立的预充值电表，电表优先使用免费电量。宿舍用电量每月进行公示。

2. **公共休息厅**：每月15日将下月的休息厅用电免费指标下拨到相应的休息厅。每个休息厅对应一个独立的预充值电表，电表优先使用免费电量。休息厅用电量每半月进行公示。

三、 电费缴纳方式

宿舍和休息厅产生的电费可通过微信公众号平台（电精灵）缴纳，采用预充值的方式。每天早晨 6:00 系统会自动检测电表余额，当余额为零时，宿舍将会自动断电，充值电费后可立即恢复供电。

四、 电价

根据《浙江大学收费管理小组决定事项通知单[2007]9 号（补充）》，书院内学生宿舍电价按 0.538 元/kW·h 执行。

浙江大学国际校区书院（2 号）

二〇一九年十二月

Electricity Charging Policy in Residential College No.2 International Campus Zhejiang University

To properly save energy and consume electricity rationally, this method is established in accordance with *Policies and Regulations of Residential College No.2 International Campus Zhejiang University*.

I. Method of Charging Electricity

Students enrolled on International Campus of Zhejiang University and personnel who resides in Residential College temporarily and rents the room by month, are provided with free electricity allowance for dormitories and common area. The electricity usage exceeding the allowance is charged. The free allowance is deployed by academic year or by month and valid for current period. Excessive part of dormitory electricity consumption shall be covered by residential students. When electricity consumption of common areas exceeds the quota for the first time, the unit will receive a warning. For second time, all unit members shall split the excessive charge.

- a) The free allowance for dormitory is 300 kW·h per student per academic year.

b) To avoid the occupancy rate difference among units of same type resulting in power consumption difference, the free allowance for common area is provided only when unit occupancy rate reaches 50% and more. The free allowance for common area is determined based on seasons and space of units. Summer-winter months consist of September, December, January, February, March and June while Spring-fall months consist of October, November, April and May. The details are listed in the following table.

Large unit	Free allowance in summer-winter month	Free allowance in spring-fall month
	400 kW·h/unit/month	310 kW·h/ unit/month
Small unit	Free allowance in summer-winter month	Free allowance in spring-fall month
	270 kW·h/unit/month	145 kW·h/ unit/month

- c) There is no free allowance for dormitory and common area in summer vacation.
- d) For personnel who resides in Residential College temporarily and rents the room by day, the accommodation fee includes the electricity fee in dormitory and common area.

II. Deployment of Free Allowance

a) Single Dormitory The free allowance for dormitory is deployed at the beginning of each academic year. The

electricity meter uses the free allowance with priority. The electricity usage is published monthly.

b) Common Area The free allowance for common area is deployed on 15th of every month. The electricity meter uses the free allowance with priority. The electricity usage is published every half month.

III. Method of Payment

Payment can be conducted through WeChat Official Account (bdfairy). The system will detect if the balance reaches zero at 6:00 every morning. If the balance reaches zero, power in dormitories will be cut off automatically. When the balance is charged, the power will come back immediately.

IV. Electricity Price

The electricity price is 0.538 RMB/kW·h according to *Notice of Charging Standard in Zhejiang University [2007] No.9 (Supplement)*.

Residential College No.2
International Campus Zhejiang University
December, 2019